

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that the Honourable Marcel Lessard, Minister of Regional Economic Expansion, will represent Canada at the Seychelles independence celebrations being held from June 26 to July 1. The Seychelles, a group of some 86 islands in the Indian Ocean, will become an independent republic within the Commonwealth, after more than a century and a half of British colonial rule, at midnight, June 28.

The Seychelles will also participate in the activities of la Francophonie, the General Conference held in Mauritius in November 1975 having confirmed that the Seychelles will become a member state of l'Agence de Coopération culturelle et technique upon acceding to independence.

The Secretary of State for External Affairs also announced the appointment of Mr. R.W. McLaren as Canada's first non-resident High Commissioner to Seychelles. Mr. McLaren is concurrently High Commissioner to Tanzania with residence in Dar-es-Salaam, and is as well accredited as non-resident High Commissioner to Mauritius and Ambassador to the Republic of Somalia.

The Honourable Marcel Lessard will be accompanied to the Seychelles independence celebrations by Mr. McLaren.

*

*

*

M. Allan J. MacEachen, Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures annonce aujourd'hui que M. Marcel Lessard, Ministre de l'Expansion économique régionale, représentera le Canada aux cérémonies de l'Indépendance des Seychelles qui se tiendront du 26 juin au 1er juillet prochain.

Les Seychelles, groupe de 86 îles situées dans l'océan Indien, accèderont officiellement à l'indépendance le 28 juin 1976 pour former une République souveraine au sein du Commonwealth après plus d'un siècle sous administration britannique.

Les Seychelles participeront également aux activités de la Francophonie, la Conférence générale de l'Ile Maurice de novembre 1975 ayant confirmé que les Seychelles deviendront état membre de l'Agence de Coopération culturelle et technique au moment de leur accession à l'indépendance.

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures a aussi annoncé la nomination de M. R.W. McLaren au titre de premier Haut-commissaire canadien, non-résident, aux Seychelles. M. McLaren est également Haut-commissaire en Tanzanie résident à Dar-es-Salaam, tout en étant Haut-commissaire non-résident à l'Ile Maurice et Ambassadeur non-résident auprès de la République de Somalie.

M. Marcel Lessard sera accompagné par M. McLaren aux cérémonies de l'Indépendance des Seychelles.